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Valkenburg aan de Geul 10 juli 2023

Voorzitter, aanwezigen, mensen op de livestream

Allereerst willen wij het college en de ambtenaren danken voor de uitgebreide 
beantwoording van onze vragen.

Laten we voorop stellen dat de Valkenburgse VVD zich kan vinden in de voorgestelde 
kadernota. Zoals elk jaar vragen we enkel een toelichting op een aantal punten. Dat is dit 
jaar niet anders.

Kuurpark-natuurpark is het onderwerp waar we de meeste vragen bij hebben. Vandaar dat 
ik daarmee begin.
De Valkenburgse VVD vindt het een gewéldig plan als het Kuurpark een natuurpark wordt en 
er een gecontroleerde mountainbikeroute wordt aangelegd.  Met alle betrokkenen en ook 
met Stichting Natuurlijk Geuldal is gesproken en die staan er allemaal positief tegenover. Dat 
wij als gemeente daardoor ook nog een evenement van wereldformaat, namelijk de 
Wereldbeker Mountainbike, kunnen binnenhalen is nog eens een extra mooie 
bijkomstigheid. Wij snappen het belang daarvan. Dus een dikke ja.
We hebben wel vraagtekens, voorzitter. Namelijk bij het gevraagde bedrag van 3,6 miljoen 
om daarmee niet alleen het vorenstaande maar ook nog een lift en allerlei andere zaken te 
realiseren. Dat vinden we erg veel geld en op dit moment eigenlijk een stapje te ver. 
Wij zouden willen voorstellen om óf het plan in fases uit te voeren, dus fase 1 eerst 
natuurpark, wildroosters en wereldbeker, en dan later terugkomen bij de raad voor het 
overige, danwel het voorstel om nu het plan te versoberen. Waarbij we de wethouder de 
opdracht willen meegeven om zoveel mogelijk subsidies binnen te halen om fase 1 te 
realiseren.
Graag horen wij de reactie van de wethouder.

En als we het dan toch hebben over Valkenburg West, we zijn benieuwd naar hoe het nu 
verder gaat met de aanpak van de Plenkerstraat als verbinding tussen centrum en Par’course 
en de invulling van het Leeuwterrein. Kan de wethouder daar nog iets over zeggen?

Natuurlijk willen wij ook hier weer ons speerpunt “betaalbare woningen voor jongeren, 
starters, ouderen en studio’s voor nestverlaters” onder de aandacht houden. In het hele 
land blijft de woningbouwproblematiek maar aanmodderen. Gelukkig is de wethouder al 
druk bezig met enkele projecten die hij in de Woonvisie had toegezegd. Wij willen proberen 
te voorkomen dat degenen die opteren voor starterswoningen zo lang moeten wachten dat 
ze uiteindelijk pas in aanmerking komen voor een seniorenwoning.
Kan de wethouder ons een inschatting geven hoeveel woningbouwplannen hij dit jaar gaat 
presenteren?
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Bij het punt 4.3 Parkeerbeleidsplan vinden we het jammer dat de evaluatie hiervan door 
omstandigheden weer wordt uitgesteld, nu naar het najaar 2023. We willen daarbij speciaal 
aandacht vragen voor het volgende. De bewoners van de Nieuweweg vragen al sedert 2013 
om de rechtsongelijkheid aangaande de tarieven voor de tweede 
bewonersparkeervergunning op te heffen. Diverse fracties in de raad, en zeker wij als VVD, 
hebben dit eerder ook onder de aandacht gebracht. Echter werd dit steeds verwezen naar 
de evaluatie van het parkeerbeleidsplan. De bewoners wachten nu al 10 jaar.
Vooruitlopende op de evaluatie dienen wij, samen met de fracties van AB, VSP, PGP en CDA, 
een raadsbrede motie, in om deze ongelijkheid in de tarieven voor de tweede 
bewonersparkeervergunning op te heffen.

Uiteraard is Kunst en Cultuur belangrijk en dat het college hier beleid voor wil opstellen 
vinden wij een goede zaak. We willen ook een compliment geven aan de Kunst en 
Cultuurraad zelf die zich met hart en ziel inzet. Datzelfde geldt overigens ook voor onze 
andere culturele pareltjes zoals het openluchttheater, het Museum, de diverse grotten, de 
kasteelruine, de katakomben, de rotswoningen etc. Dit maakt Valkenburg aan de Geul 
gewoon uniek!
De aandacht voor het Limburgse cultuurgoed mag niet verloren gaan. 

Reden waarom wij de carnavalsmotie van de VSP steunen.

Grote aandacht dient ook te zijn voor Valkenburg Kerststad en de prolongatie van dit 
jaarlijkse en 2 maanden durend evenement waarbij Valkenburg aan de Geul op de 
wereldwijde kerst-kaart een prominente plek in neemt. We wensen de wethouder en ook 
onze gemeente dat dit ook gaat lukken.

Samen met het college, de ambtenaren en de griffie heeft de raad een traject doorlopen bij 
Berenschot dat in de afrondende fase zit. Een en ander zou mogelijk financiële en formatieve 
gevolgen voor de griffie hebben. In de kadernota zijn hiervoor geen middelen gereserveerd. 
Daarom wordt er een raadsbreed amendement ingediend om een pm post op te nemen in 
de kadernota.

Een compliment aan al onze mede-raadsleden voor de wijze waarop is meegewerkt aan het 
Berenschot traject waardoor wij een betere en sterkere raad kunnen zijn met begrip voor 
elkaar. 

Vanuit het college, zo lezen wij in het programma Veiligheid, Toezicht en Handhaving, 
worden plannen opgesteld om horeca overlast en onveiligheid te voorkomen. 
Kan de portefeuillehouder ons een voorbeeld geven op welke wijze hij dit wil gaan realiseren 
zodat er minder overlast komt?

Voor zover daardoor meer moet worden ingezet op handhaving door het team VVTH zijn wij 
vooral benieuwd naar het op te stellen beleidsplan VVTH.

De visie VTE zal worden afgerond en in het verlengde daarvan wordt het verouderde 
evenementenbeleid vernieuwd, nader uitgewerkt en aangepast. Kan de wethouder 
aangeven wat daarvan het tijdspad is?
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Wij zijn geïnteresseerd in de stand van zaken met betrekking tot het dossier SV Geuldal. 
Deze vereniging, ooit op eigen initiatief gefuseerd om ook aan de wens van het college 
tegemoet te komen, is nu al tien jaar bezig om te komen tot een oplossing van het 
accommodatie-vraagstuk. Steeds wordt er om de tafel gezeten om te komen tot 
oplossingen, maar omdat dit al een decennium duurt ziet de vereniging zich geconfronteerd 
met wisselende wethouders en ambtenaren. Wanneer komt er duidelijkheid? We zouden 
graag een tijdspad zien met beslismomenten en welke richting dit op gaat. Zodat ook deze 
vereniging verder kan bouwen aan de toekomst.

En nu we het toch over verenigingen hebben willen we ook de lood-problematiek van de 
schutterijen onder de aandacht brengen. Kan het college daar echt niets aan doen?

Net zoals in elke gemeente zijn er ook in de onze verwijzingen van jongeren naar Halt. Kunt u 
ons een voorbeeld geven welke meldingen dit betreft? Is de aard van de meldingen steeds 
hetzelfde, dus is er een tendens te ontdekken? Zijn dit steeds dezelfde jongeren? Kan de 
gemeente hier iets aan doen?

Schuldhulpverlening en armoedebeleid worden nu ook verder ontwikkeld. Daar zijn wij als 
VVD ook over te spreken. De kwetsbaren in onze samenleving die het zelf niet kunnen 
moeten gewoon geholpen worden. Goed bezig wethouder!

Tijdens de behandeling van het Groenbeleidsplan is ook gesproken over de vier pleinen die 
aangepakt zouden worden, namelijk het Gerlachplein in Houthem, de Beckerswei in Sibbe , 
en de twee pleinen in Schin op Geul, het Ljubljana- en het Kerkplein.
Wat is de stand van zaken? Is hier een tijdspad bekend?
Verder is de vijver Geulstrand totaal niet zichtbaar vanwege het achterstallig onderhoud. 
Wanneer wordt dit aangepakt?

In het kader van invulling van pleinen zijn wij ook benieuwd naar het door de wethouder 
toegezegde onderzoek of De Kei weer teruggeplaatst kan worden.

Eenzaamheid en het tegengaan daarvan is een van de belangrijke aandachtsgebieden van 
deze raad. Zeker tijdens en door de pandemie is gebleken dat het gevoel van eenzaamheid 
steeg. Wij dienen hier aandacht voor te houden. Voor en met elkaar. 

De raad heeft, met oog voor het vorenstaande, de hondenbelasting voor de eerste hond 
daarom op nihil gesteld. Wij hopen van harte dat dit de sociale contacten van mensen iets 
bevorderd en mensen in beweging blijven door met de hond te gaan wandelen. Dat brengt 
ons trouwens op een volgende vraag.
De VVD heeft jaren geleden gevraagd om een hondenlosloopgebied in Houthem en tevens 
gevraagd om te onderzoeken of in de andere kernen ook behoefte was aan een 
hondenlosloopgebied en dit eventueel te realiseren. De verminderde inkomsten 
hondenbelasting staan daar naar onze mening helemaal los van.
Kan de wethouder ons de stand van zaken van de diverse hondenlosloopgebieden geven?

Een ander punt van aandacht is dat er voorzieningen worden getroffen om de parkeerplaats 
in Oud-Valkenburg aan te pakken. Volgens onze fractie is deze parkeerplaats nog in prima 
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staat en zouden we het geld beter aan andere zaken kunnen besteden. Waarom heeft deze 
parkeerplaats prioriteit?
Wat is de stand van zaken van de parkeerplaats langs de N590 ter hoogte van de camping in 
Vilt? Wij hebben daar eerder een art 32 brief over ingediend.

Recent heeft het centrum van Valkenburg aan de Geul weer te kampen gehad met 
wateroverlast en de negatieve gevolgen daarvan. Er was weer veel schade en we hopen van 
harte dat deze schade nu volledig vergoed wordt. En niet dat mensen met restschade 
achterblijven zoals dat helaas is gebeurd bij de afwikkeling van de verschrikkelijke 
watersnood van twee jaar geleden.
In dat kader hebben wij ook gevraagd naar de aanpak van de riolering en het voornemen om 
op de Neerhem een opvangbekken te gaan plaatsen. Wij kregen als antwoord dat dit wordt 
meegenomen bij het Waterplan in het najaar. Wat ons betreft wordt veel eerder ingezet op 
het voorkomen of in ieder geval beperken van de wateroverlast. Kan de wethouder daarin 
iets betekenen? Want, en ik citeer daarbij Davina Michelle: Het duurt te lang!

Eerder hebben wij als VVD al aandacht gevraagd voor de aanpak van de snelheid op de 
Racebaan Rijksweg Vilt. Wordt hier ook actie in ondernomen of gaat deze weg gebruikt 
worden als testcircuit voor de Formule 1?

Eenzelfde vraag geldt voor de Emmaberg die zonder actie als springschans kan dienen voor 
een volgend Crashed Ice evenement.

Nudisten in het wielrennen hebben we trouwens ook niet meer gezien, zou het dan toch 
komen door onze art 32 brief daarover? Of was de zon de afgelopen maanden te heet 
waardoor er groter risico was op verbranding van tere lichaamsdelen? Je weet het niet he.

Een probleem dat nu in ook onze gemeente speelt is de illegale huisvesting van 
arbeidsmigranten. En dan leggen wij de nadruk op “illegaal”. Dit is zeer ongewenst. We 
kunnen ons ergens voorstellen dat een eigenaar van een hotel hiertoe overgaat omdat er 
geen andere oplossing is meer is om inkomsten te genereren met een onrendabel hotel, 
maar het blijft niet legaal. Dus tegen de wet! Hierop dient gehandhaafd te worden. In het 
coalitieakkoord is opgenomen dat om de huisvesting van arbeidsmigranten te regulieren 
hiertoe beleid wordt opgesteld. 
Wat is daarvan de stand van zaken?

Exploitatievergunningen zijn nu in die zin in de APV opgenomen, dat een nieuwe exploitant 
bij het overnemen van een zaak tijdens het wachten op de nieuwe exploitatievergunning 
een gedoogvergunning krijgt.  We hebben ons daar als VVD samen met de wethouder ET 
voor ingezet en zijn ook blij dat we dit hebben kunnen realiseren. Anders waren veel nieuwe 
exploitanten gewoon dicht moeten gaan in afwachting van een exploitatievergunning. 

Nu we het er toch over hebben: wat is eigenlijk de stand van zaken is met betrekking tot de 
vitaliteitsmanager die ingezet zou worden in het kader van de bestemmingswijziging van 
onrendabele hotels? Wij denken dat dit ook kan meehelpen bij het voorkomen van 
huisvesten van illegale arbeidsmigranten in hotels. 
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Kan er een onderzoekje worden gedaan onder de hotels wat zij verwachten van hun 
toekomst? Dan kan daar ook rekening mee gehouden worden. 
We horen het graag van de wethouder.

Financieel gezien doen we het als gemeente Valkenburg aan de Geul echt niet slecht. We 
hopen dat dit structureel zo blijft en we als een gezonde, florerende gemeente doorgaan. 

In het kader van florerende gemeente: is er een update over het Bloemenplan Centrum en in 
de andere kernen? Dit zou onderzocht worden.

Ja, nu we het er toch over hebben, voorzitter. Wat is de stand van zaken met betrekking tot 
het groener maken van het plein in de dokter Erensstraat?

Nog een vraag over een eventueel te ontwikkelen parkeerterrein. Het betreft de strategische 
aankoop van de grond aan de Nieuweweg een aantal jaren geleden. Zou het geen beter idee 
zijn om daar woningbouw te ontwikkelen?

Een verplichting vanuit het VN verdrag voor mensen met een handicap is opstellen van een 
lokale inclusie agenda. Door de oorlog in de Oekraïne is dat in 2022 niet gelukt. Denkt de 
wethouder dit in 2023/2024 wel te realiseren? Wat is de stand van zaken van de motie 
“Ongehinderd”? 

Zo vragen wij ons verder nog af wat de stand van zaken is met betrekking tot de 
forenzenbelasting. Is hier al een tijdspad in voorzien en zo ja, welk? 

Ook de diverse gebiedsvisies worden nu eindelijk in gang gezet. Als het gaat over de 
gebiedsvisie Oost heeft onze fractie al eerder ingestemd met de 25 ambities, echter wel met 
een duidelijke stemverklaring, namelijk dat we willen besluiten over een hapklare ambitie 
die goed en gedegen is uitgewerkt. Akkoord gaan met een ambitie heeft an sich niet zoveel 
waarde. Bij de laatste update over de gebiedsvisie Oost kregen wij nogmaals het kaartje te 
zien met de 25 ambities. Naar onze mening zijn enkele ambities gedateerd, achterhaald of 
niet meer behorend tot het gesprek van de dag. Gewoonweg omdat ze zijn ingehaald door 
de tijd.
Kan de wethouder een duidelijk beeld schetsen aan welke ambities er wél nog gewerkt 
wordt en aan welke niet meer?

Meegenomen in de gebiedsvisie Oost wordt ook eindelijk, eindelijk, eindelijk de Neerhem en 
het neerleggen van een komremmer. Wij hopen dat dat stap één is van de 
snelheidsbeperkende maatregelen waar de actiegroep Neerhem op de Rem al jaren voor 
ijvert, daarin gesteund door de VSP en de VVD. Waarbij we nog willen opmerken dat de 
verzochte beperking  van de snelheid niet moet gelden voor de besluitvorming!

Een hele reeks vragen, ik weet het voorzitter, en we horen graag de reactie van het college 
in deze.

Raadsleden, voorzitter, college, mensen in de zaal en thuis, wij wensen u vast een fijne 
zomer toe.
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TOT ZOVER IN EERSTE TERMIJN, DANKUWEL.


